
Vážená paní Kuchyňková,  

Vážený pane Lesáku,  

 

Děkuji vám za Váš dopis ze dne 9. února, ve kterém jste mě informovali o Vašich pokračujících 

obavách, týkajících se možnosti snížení alokace z Evropského sociálního fondu Plus (ESF+), jak je 

navrhováno Českou vládou.  

Plně sdílím Váš pohled, že snížená alokace ESF+ by měla neblahý dopad na českou zaměstnanost a 

sociální politiku. Dále by oslabila schopnost obcí, nevládních organizací a vzdělávacích institucí řešit 

ekonomické a sociální dopady aktuálně probíhající pandemie Covid-19. Toto je obzvláště znepokojivé 

ve světle zvýšené nezaměstnanosti, zejména mezi mladými lidmi. Dalšími skutečnostmi, které si 

zaslouží pozornost a odpovídající financování, je nedostatek dovedností, sociální vyloučení 

marginalizovaných skupin a zvětšující se schodek ve vzdělávání.  

V tomto kontextu jsem navrhoval, aby české autority zajistily původní alokaci, tak jak byla pro ESF+ 

původně předpokládána, zejména s ohledem na omezené sociální ambice první verze Národního 

plánu obnovy a prvotních signálů, týkajících se alokací REACT-EU, určených na zvládnutí krize.  

Ve svém dopisu jste také vyzvedli otázku plně inkluzivního konzultačního procesu zahrnujícího široké 

spektrum organizací reprezentujících veřejný zájem. Ve skutečnosti se však jedná o nutnou 

podmínku pro budoucí operační programy ve všech členských zemích, včetně České republiky, a můj 

úřad danou záležitost s českými autoritami řeší.  

Buďte prosím ujištěni, že usiluji o dialog s českými autoritami, aby byla efektivně zajištěna sociální 

práva a zaručena férovost a sociální spravedlnost v Evropské unii.  

 

Se srdečným pozdravem 

Nicolas Schmit  


